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 آلية اللعب الحر بالمادة في النحت العراقي المعاصر

, ظًٍ يحٕسٌٍ ٔفقاً لاشخغالاث انًخٍهت ٔالأداء, (آنٍت انهعب انحش بانًادة فً انُحج انعشاقً انًعاصش)دسس انبحذ انحانً 

, حأل خلانًٓا ححقٍق ْذف انذساست انحانٍت فً حعشف انُظاو انًعشفً نهبُاء انخشكٍبً انًزأس بٍٍ انعقم ٔانخضشبت فً انُحج انًعاصش

انًعشفً الابسخًٍٕنٕصً إًَا عهى انضاَب , إر ٌكخسب ْزا انبحذ أًٍْخّ كذساست صذٌذة حعشف حأرٍش انهعب لا عهى انضاَب انُفسً فقػ

ٔقسى انباحذ . 2014 إنى عاو 1993ٔانظاْشاحً فً حذٔد الأعًال انُحخٍت نُحاحٍٍ عشاقٍٍٍ يٍ داخم ٔخاسس انقطش ٔانًُضزة يُز عاو 

ٔحذٔدِ نٍُخًٓ , ْٔذفّ, ٔانحاصت أنٍّ, ٔأًٍْخّ, دساسخّ انحانٍت إنى أسبع فصٕل يزم انفصم الأٔل أغاساً عاياً نهبحذ شًم يشكهت انبحذ

الإغاس انُظشي ٔانذساساث )أيا انفصم انزاًَ . بخعشٌي شايم نًصطهحاحّ انٕاسدة فً انعُٕاٌ حعشٌفاً نغٌٕاً ٔاصطلاحٍاً ٔإصشااٍاً 

 آنٍت ٔصاء انًبحذ انزاًَ ححج عُٕاٌ, انًعاصشفقذ حأني يٍ رلاد يباحذ, عشض انًبحذ الأٔل ياٍْت انهعب انحش فً انفٍ  (انسابقت

يًا ٍْأ نهًبحذ انزانذ أٌ ٌسخعشض انُظاو انًعشفً أنخزايًُ, ٔالأداء, انهعب انحش فً انًخٍهت
 

. نهعب انحش بانًادة فً انُحج انًعاصش

ٔقذ ساعذث حهك انًُظٕيت عهى ححهٍم .ٔكًحصهت نهًباحذ انزلاد قذو انبحذ يؤششاحّ انخً صاغ انباحذ عهى أرشْا يُظٕيخّ انخحهٍهٍت

فعلاً عٍ ححذٌذِ نلأداة , إًَٔرصاً اخخٍشث قصذٌاً  (25)ًَارس انعٍُت انًخخاسة يٍ يضخًع انبحذ حٍذ صاءث فً انفصم انزانذ ٔبهغج 

ٔيا , ٔيا حًخط عُٓا يٍ اسخُخاصاث, فًٍا خُصص انًبحذ انشابع نعشض َخااش انذساست انحانٍت ٔيُاقشخٓا .ٔانًُٓش انًخبع فً انخحهٍم

 .ٔيا صاء بّ يٍ يقخشحاث, أٔصى بّ انباحذ

  MECHANISM OF FREE PLAY WITH MATERIALS IN CONTEMPORARY IRAQI SCULPTURE 

 

He studied Current search (free play to rule in Iraqi contemporary sculpture mechanism), within two axes 
according to Achtgalat imagination and performance, tried during which the goal of the current study in the known 
cognitive system for building synthetic Almzawj between reason and experience in the contemporary sculpture, as 
it acquires this research important new as a study known effect Playing not only on the psychological side, but on 
the cognitive side Alabstimologi and phenomenological in sculptural works limits to Iraqi sculptors from both inside 
and outside the country and closed since 1993 to 2014. The department researcher current study into four 
chapters, such as the first chapter a general framework for the search included the research problem, and its 
importance, and the need for it, and his goal, and its borders to end a comprehensive definition of the terminology 
contained in Title definition of linguistically and termed and procedurally. The second chapter (the theoretical 
framework and previous studies) consisted of three Investigation, the first part of what free play in contemporary 
art, and came second section under the free play mechanism in the imagination address, and performance, which 
created the third for the Study of the Cognitive System review Synchronous free to play Article in the contemporary 
sculpture. The aggregate of the three Detectives Find indicators which coined the researcher on the impact of its 
system Althalilah.oukd feet that system helped to analyze the sample selected models from the research 
community as it came in the third quarter amounted to (25) model was chosen Qsidia, as well as the identification 
of the tool and the approach taken in the analysis. In the fourth section devoted to view the results of the current 
study and discussion, and the ensuing conclusions, and as recommended by the researcher, and it came from the 
proposals. 

 


